
 

 
Verslag commissie Algemene Zaken en Middelen 
Openbare commissievergaring 27 november 2023 
 
Deelnemers 
 

Voorzitter  :  Jacques Blom 
Griffier   : Jos Pluijmen 
Leden   :  Veerle Marx (AB), Carlo Vankan (AB), Lou Mlodzick (AB), Lloyd  

Wagemans (VSP), Chretien Jamin (VSP), Hippolit Sijben (VSP),  
Corry Fulmer (PGP), Pat-Jos Huisman (PGP), Klaas Spoelstra 
(PGP), Chris Schrouff (VVD), Jack Hermes (VVD), Kujtessa Taci  
(VVD), Thomas Brune (CDA) en Jef Pluijmen (CDA) 

College  : burgemeester Daan Prevoo, wethouder Niels Dauven en Guido  
Reehuis (algemeen directeur/gemeentesecretaris) 

Afdelingshoofd :  Mat van Delden (concerncontroller/afdelingshoofd financiën) 
Ambtelijk  : --- 
Extern   : Stefan Prevoo (senior manager RSM Netherlands Accountants  

N.V.) (tot circa 20.00 uur)  
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             
Nummer  Behandeling agendapunt 
1 
 

Opening en mededelingen. 
 

De voorzitter opent de vergadering. Hij heet iedereen van harte welkom - ook 
de mensen die deze vergadering via de livestream verbinding volgen - en 
meldt aanwezigheid conform bovenstaand overzicht. 
 

2 
 

Vaststelling van de agenda. Aanmelden punten voor de rondvraag. 
 
Voor het spreekrecht is geen aanmelding ontvangen.  
 
Er zijn twee bespreekpunten aan de agenda toegevoegd t.w.: 
• 12.c Brief (240) Pesticide Acton Network Netherlands inzake gemeentelijk 

groenbeheer. 
• 12.d Brief (272) gemeente Zwolle inzake motie de natuur die je niet kapot 

maakt hoef je later niet te herstellen. 
 
De gewijzigde agenda wordt vastgesteld. 
 
Door de fracties AB, VSP, PGP, VVD en CDA zijn vragen voor de rondvraag 
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ingediend. Het overzicht is in iBabs geplaatst. De vragen worden behandeld bij 
agendapunt 14. 
 

3 
 

Spreekrecht burgers (via schriftelijke e/o mondelinge inbreng). 
 
Zoals aangegeven is er voor het spreekrecht geen aanmelding ontvangen. 
 

4. 
 

Vaststellen van het verslag van de vergadering van de commissie Algemene 
Zaken en Middelen de dato 25 september. 
 
Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn vooraf geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

5 
 

Actielijst. 
 
De meest geactualiseerde actielijst is in iBabs geplaatst. Conform afstemming 
presidium zijn eventuele vragen over deze actielijst via de rondvraag 
ingediend. De portefeuillehouders hebben geen aanvullende zaken te melden. 
 

6 Toelichting proces controleren jaarrekening 2023 door drs. Stefan Prevoo 
(senior manager RSM Netherlands Accountants N.V.). 
 
De heer S. Prevoo verzorgt de toelichting. 
 
Reactie leden J. Pluijmen en C. Vankan. 
 
Beantwoording de heer S. Prevoo inzake: 
• Tijdig aanleveren goedgekeurde jaarrekening Polfermolen B.V. 
• Juiste cijfermatige gegevens voorgaande jaarrekening 
• Getrouwe weergave los van moment van afronding 
• In rapportage meenemen oorzaak stijgende bestuurskosten. 
 
Reactie lid C. Vankan. 
 
De voorzitter bedankt de heer Prevoo voor zijn inbreng en aanwezigheid. 
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7 Voorstel college betreffende Najaarsnota 2023.  
 
Inbreng eerste termijn leden C. Jamin, P-J Huisman, J. Hermes, C. Vankan en  
T. Brune.   
 
Reactie lid C. Fulmer. 
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake: 
• Oppakken meldingen in openbare ruimte. 
• Integrale afwegingen begroting 2024 en jaarrekening 2023.  
• Op basis van gemeentelijke kwaliteitsmenu (GKM) gestarte aanbesteding 

stadsreiniging en groenonderhoud en eraan verbonden termijnen: ingaan 
nieuw contract in 2024, motie indienen voorbarig. 

• Gedegen onderzoek uitbreiding school Broekhem en hogere prijzen. 
• Noodfonds: regeling bijzondere bijstand, op basis van raadsbesluit 

aanspreken algemene reserve, integrale afweging bij vaststelling 
jaarrekening 2023. 

 
Reactie leden T. Brune, J. Hermes, C. Fulmer en C. Vankan.  
 
Inbreng tweede termijn leden C. Vankan en T. Brune. 
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake: 
• Uitleg € 137.000,00 overige mutaties volgt via verslag 

Schriftelijke aanvulling: zie bijlage specificatie overige mutaties per saldo, 
programma Bestuur en Ondersteuning. 

• Bekijken mogelijke risico’s en voorstel tot resultaatbestemming. 
 
Reactie lid C. Vankan. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(bespreekstuk). 
 

8 Voorstel college betreffende Controleprotocol 2023. 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de eerste termijn. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(hamerstuk). 
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9 
 

Voorstel college betreffende Nota Reserve- en Voorzieningenbeleid 2024. 
 
Inbreng eerste termijn leden T. Brune en K. Spoelstra. 
 
Reactie leden T. Brune, K. Spoelstra en C. Fulmer. 
 
Beantwoording de heer M. van Delden inzake: 
• Investeringsreserve huisvesting onderwijs. 
• Boekwaarde bestaande Polfermolen gebouw. 
• Liquiditeiten realisatie renovatie Polfermolen complex en kapitaallasten 

begroting.  
• Proces nader informeren raad. 
• Aanvullende toelichting financiën Polfermolen. 

Schriftelijke aanvulling: zie bijlage - Memo financiën Polfermolen. 
 
Reactie leden L. Mlodzick, T. Brune en C. Vankan. 
 
Beantwoording wethouder Dauven inzake: 
• Redenen oplopen toevoeging kop Cauberg (o.a. duurzaamheids-

initiatieven). 
• Voorstel putting uit reserve via raad. 
• Putting uit egalisatiereserve sociaal domein. 
• Structurele voorstellen t.b.v. sociaal domein via begroting 2024. 
• Incidentele gelden t.b.v. sociaal domein. 
• Breder inzetten reserve duurzaamheid en verlagen energielasten. 
• Duurzaam meerjarig onderhoudsplan (MJOP) gemeentelijke gebouwen. 
• Beschikbaar stellen aanvullende toelichting financiën Polfermolen (zie 

bijlage). 
• Incidentele gelden groenonderhoud via integrale afweging Kadernota 2024. 
• Structurele gelden groenonderhoud: geen integrale afweging putting uit 

reserve duurzaamheid en klimaatadaptatie en energietransitie. 
• Toetsen beleid aan sustainable development goals. 
• Eindafrekening inzet rijksmiddelen en terugstorten niet gebruikte middelen 

(b.v. regionale middelen gezond en actief leven): behoefte structurele 
middelen aankaarten bij najaarscongres VNG. 

 
Rectie leden C. Fulmer, C. Vankan, T. Brune en P-J Huisman. 
 
Inbreng tweede termijn lid C. Fulmer. 
 
Reactie lid C. Vankan. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(bespreekstuk). 
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10 
 

Voorstel college betreffende tarievenbesluiten 2024 gemeentelijke belastingen. 
 
Inbreng eerste termijn leden L. Wagemans en C. Fulmer. 
 
Reactie leden C. Vankan en C. Fulmer.  
 
Beantwoording wethouder Dauven inzake: 
• 1,5 % indexering: begrotingskader pagina 54 begroting 2024. 
• Kostendekkendheid leges en actualisatie onderliggende rekenmodel (zorgt 

voor verschuivingen). 
• Bezwaar en beroep op leges onderdeel gerechtelijke toets. 
• Volstaan wijze van presentatie voor gerechtelijke toets. 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
 
De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(bespreekstuk). 
 

11. Voorstel betreffende Verordening gezamenlijke rekenkamer Limburg Centraal 
2024. 
 
Inbreng eerste termijn leden C. Vankan en C. Fulmer. 
 
Beantwoording griffier J. Pluijmen inzake: 
• Positieve waardering voorstel. 
• Terugblik op historie rekenkamer en raadsbesluit 2022. 
• Gegeven uitvoering aan oproep raad tot regionale samenwerking 
• Vooruitblik proces na besluitvorming inzake selectie en benoeming leden 

RKC door de afzonderlijke raden. Besluitvorming verordening in 
dec/januari, aansluitend werving leden en voorstel benoeming leden in de 
afzonderlijke raden (Q2 2024).  

• Verwijzing naar art. 9 lid 3 en 4 verordening inzake werkwijze 
onderzoeken. 

• Functioneren van financiële commissie (in huidige raadsperiode AZM) als 
aanspreekpunt voor rekenkamer.  

• Mogelijkheid apart te benoemen auditcommissie in gemeente Valkenburg 
aan de Geul is aan de raad.  

• Onderwerp RKC komt middels agendering via presidium aan de orde bij de 
commissie AZM. 

 
Reactie leden C. Vankan en T. Brune. 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
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De commissie adviseert het presidium het voorstel door te leiden naar de raad 
(hamerstuk). 
 

12 
 

Bespreekpunten: 
 

12.a 
 

Stand van zaken samenwerking. 
 
Inbreng lid C. Vankan. 
 
Beantwoording lid C. Schrouff inzake: 
• Volgen begrotingsbehandeling 2024 bij omliggende gemeenten en reacties 

op motie ‘dialoog met gemeenteraden buurgemeenten’.  
 
Reactie leden C. Fulmer en C. Vankan. 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Motie met oproep gemeenteraad aan raden omliggende gemeenten. 
• Bereidheid tot bieden hulp op basis van wensen raad. 
• Zetten stappen door college rondom regionale samenwerking. 
• Teleurstellende reactie raadslid buurgemeente in krantenartikel. 
• Ophalen raakvlakken bij buurgemeenten. 
• Oproep tot aangeven richting door raad over gewenste ondersteuning en 

ontplooien initiatieven door raad.  
• Strekking motie wens raad in gesprek treden met raden omliggende 

gemeenten. 
• Motie in lijn met adviezen rapport Berenschot over lange termijn 

problematiek. 
• Bespreken motie tijdens bijeenkomst met voltallige college gemeente 

Gulpen-Wittem. 
• Mogelijkheid tot organiseren dag en uitnodigen (afvaardiging) 

gemeenteraden omliggende gemeenten. 
• Voorleggen voorstel over vormgeven uitvoering motie vóór einde 2023. 
 
Reactie leden C. Fulmer, C. Vankan en C. Schrouff. 
 
Beantwoording griffier J. Pluijmen inzake: 
• Procesmatige reactie griffies buurgemeenten gezien moment van de 

begrotingsvergaderingen in alle buurgemeenten.  
 

12.b 
 

Brief (223) BsGW inzake begroting 2024 en meerjarenraming 2025-2027. 
 
Inbreng lid J. Pluijmen. 
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake: 
• Opzoeken binnenkomen zienswijzebrief Algemeen Bestuur BsGW. 
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• Aankaarten reactie BsGW inzake effectuering taakstelling begroting BsGW 
in 2028. 

• Aankaarten nieuwe kostenverdeelsleutel en doorrekening naar individuele 
gemeenten. 

• Stijging begroting door aantal binnenkomen bezwaren. 
• Voldoen aan wettelijke richtlijnen voor opleggen definitieve aanslag. 
• Aankaarten mogelijkheden bewandelen informele weg alvorens indienen 

bezwaar (actielijst AZM 24). 
• Programma reductie proceskosten. 
• Gevolgen beperkt gemeentelijk stemrecht. 
 
Reactie leden J. Pluijmen, L. Mlodzick en C. Vankan. 
 

12.c Brief (240) Pesticide Acton Network Netherlands inzake gemeentelijk 
groenbeheer. 
 
Inbreng lid P-J. Huisman.  
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake:  
• Aanplant wisselperken met vaste planten i.p.v. bloembollen. 
• Aangekondigde initiatiefvoorstel fractie AB over bloemen in kernen. 
• Pilot inheemse nachtbloeiers plantsoenen bij voor publiek afgesloten 

groeves. 
• Beperkingen vanwege publieke functie Gemeentegrot. 
• Opstellen regionaal soortenmanagementplan. 
 
Reactie leden P-J. Huisman en C. Vankan. 
 

12.d Brief (272) Gemeente Zwolle inzake motie de natuur die je niet kapot maakt 
hoef je later niet te herstellen. 
 
Inbreng lid P-J. Huisman. 
 
Beantwoording wethouder N. Dauven inzake: 
• Overeenkomen nieuwe groenbestek met vorige groenbestek. 
• Meenemen vraag over gebruik Roundup naar overleg met LLTB (actielijst FD 

70). 
 

13 Gewestelijke aangelegenheden. 
 
Mededeling wethouder N. Dauven inzake: 
• Rijksbeschikking gemeentelijke schade wateroverlast (specifieke uitkering). 
• Positieve berichten omvang rijksbijdrage. 
• Communicatie hierover na ontvangst beschikking. 
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14 
 

Rondvraag. 
 
Door de fractie AB zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Weghalen herdenkingsborden 
Onlangs zijn de herdenkingsborden die geplaatst waren rondom de viering van 
75 jaar bevrijding weggehaald. Wat Algemeen Belang betreft hadden deze 
borden rustig mogen blijven staan, mits er dan wel een (legalisatie)vergunning 
voor was aangevraagd en verleend. Want wat bleek; deze borden waren zonder 
vergunning geplaatst door de Werkgroep Vrede en de termijn waarop 
afgesproken was dat ze zonder vergunning zouden mogen blijven staan 
inmiddels meer dan 4 jaar verstreken was.  
 
In de media werd in eerste instantie gesuggereerd dat het op dít moment 
handhaven op iets dat al meer dan 4 jaar zonder vergunning staat, in verband 
zou staan met het verschil van mening tussen de Burgemeester en de 
Werkgroep Vrede over de manier van herdenken van 80 jaar bevrijding. In een 
krantenartikel van afgelopen zaterdag stelt de burgemeester dat het gewoon 
een kwestie van handhaving betreft. 
 
Algemeen Belang kon het zich al niet voorstellen. Een dergelijk mogelijk 
misbruik van macht kunnen wij op geen enkele manier rijmen met hoe wij onze 
burgemeester kennen. Hier moest een vergissing in het spel zijn, of onterechte 
beeldvorming. 
 
Om aan alle speculaties definitief een einde te kunnen maken dan dus nu nog 
de volgende vragen: 
• Kan de burgemeester aangeven op basis van welk handhavingsverzoek de 

borden zijn weggehaald?  
• Of is er een andere reden waarom er nu pas na 4 jaar wordt gehandhaafd 

en kan de burgemeester die met ons delen?  
• Kan de burgemeester onze visie op het geheel dat het weghalen van de 

borden totaal los staat van het meningsverschil met de Werkgroep Vrede 
bevestigen? Met andere woorden: Kan de burgemeester hetgeen Algemeen 
Belang zich niet kan voorstellen maar toch in de media gesuggereerd 
ontkrachten? 

 
Zie voor beantwoording pagina 10 verslag.  
 
Door de fractie VSP zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Weghalen herdenkingsborden 
Onlangs zijn de borden over bevrijding en oorlog door de gemeente 
verwijderd. Deze borden trekken nog steeds veel aandacht bij inwoners en 
bezoekers van onze gemeente en hebben oog voor onze geschiedenis. Zeker in 
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een tijd van oorlog, in diverse windstreken van onze aarde, is het goed om 
onze geschiedenis te blijven delen. 
• Wat de aanleiding is geweest om deze borden te verwijderen? 
• Is het college bereid te onderzoeken wat mogelijk is om deze borden te 

herplaatsen? 
 
Zie voor beantwoording pagina 10 verslag.  
 
Door de fractie PGP zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Weghalen herdenkingsborden 
In de krant is te lezen dat de gedoogde informatieborden over de oorlog zijn 
weggehaald zonder overleg met werkgroep vrede.  
• Waarom is dit zonder overleg met de werkgroep gebeurd? De borden 

worden door veel mensen gelezen en dragen bij aan het verhaal van 
Valkenburg en haar rijke geschiedenis.  

• Komen de borden weer terug? Graag een toelichting van de 
portefeuillehouder waarom de borden in eerste instantie zijn weggehaald 
en of er nog gezocht gaat worden naar een mogelijkheid om ze terug te 
plaatsen. 

 
Zie voor beantwoording pagina 10 verslag.   
 
Door de fractie VVD zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Weghalen herdenkingsborden 
• Wie heeft de opdracht gegeven de herdenkingsborden betreffende de 

bevrijding in alle kernen van onze gemeenten te laten weghalen? Waarom 
wordt er opeens de opdracht gegeven om hierop na ruim 4 jaar te 
handhaven?  

• Wanneer worden ze teruggeplaatst?'' 
 
Zie voor beantwoording pagina 10 verslag.   
 
Door de fractie CDA zijn de volgende vragen ingediend: 
 
Weghalen herdenkingsborden 
Met het verdwijnen van de infoborden betreffende WO2, verliest Valkenburg 
een toeristisch en educatief juweeltje. Vele toeristen bestuderen aandachtig de 
borden, het zou jammer zijn als dit gaat ontbreken. Daarnaast missen we een 
uitgelezen kans om in Valkenburg op een laagdrempelige manier, de jongere 
generaties aan de hand van de borden inzicht en besef te verschaffen omtrent 
vrede, veiligheid en oorlog.  
• Wat is de stand van zaken? 
 



 

Pagina 10 
 

Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake vragen fracties AB, VSP, PGP, 
VVD en CDA over herdenkingsborden: 
• Terugblik redenen vervaardiging 20 borden ter gelegenheid nationale actie 

75 jaar bevrijding/bestaan Verenigde Naties. 
• Door gemeente beschikbaar gestelde subsidie voor vervaardigen borden en 

vergunningverlening voor termijn 7 dagen bij viering 75 jaar bevrijding.   
• Duur verleende vergunning uit het oog verloren. 
• Waardering college over binnengekomen brief over initiatief vieren 80 jaar 

bevrijding en bieden ruimte aan werkgroep voor organiseren activiteiten 80 
jaar bevrijding.  

• Vertegenwoordiging maatschappelijke organisaties en nabestaanden in 
bestaande Nationaal Comité 4 en 5 mei. 

• Overleg met werkgroep 80 jaar bevrijding over ideeën en proces van 
subsidie aanvraag. 

• Uitleg gerezen vragen over plaatsen borden openbare ruimten inzake al 
dan niet verleende of verlopen vergunningen voor plaatsing; bij 6 borden 
geen vergunning.   

• Gemeente eigenaar fysieke constructie, intellectueel eigendom teksten/ 
foto’s historicus.   

• Toelichting proces en overleg met werkgroep/initiatiefnemers inzake 
verwijderen borden na constatering overtreding en opslag in 
gemeentelager en afleggen verantwoording hierover.   

• Onjuiste weergave krantenartikel en suggestie permanent verwijderen 
borden: voeren gesprekken over gebruik borden gezien de gevoeligheid 
thematiek en intellectuele eigendom teksten en foto’s (juridische 
bescherming). 

• Overleg over mogelijkheden gebruik gemeentelijke borden voor educatieve 
doeleinden of tentoonstelling 80 jaar bevrijding bij voorkeur via stichting.  

• Vraag over betrekken jeugd bij huidige actualiteit, vrede en oorlog en/of 
koppeling met Tweede Wereldoorlog. 

• Rol gemeente na constatering illegaal geplaatste borden in openbare 
ruimte en gevolgen nalaten overgaan tot actie en belang rechtmatig 
handelen. Belang van gelijk handelen/optreden als in andere situaties bij 
niet aangevraagde/verleende vergunning. 

• Vaststellen en eventueel aanpassen kaders bevoegdheid raad: bij 
terugplaatsen zonder vergunning is er uitzondering op vastgesteld kader.  

• Mogelijkheid opdrachtverstrekking door raad voor intern kijken wijze 
terugplaatsen borden, met opgave budget en aanwijzen verantwoordelijk 
portefeuillehouder. 
Schriftelijke aanvulling: via actielijst update over stand van zaken nagaan 
rol en handelen gemeente, juridische mogelijkheden legalisering en verder 
overleg en proces inzake gebruik gemeentelijke borden voor educatieve 
doeleinden of tentoonstelling.  
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• Noodzaak tot open en eerlijk discussiëren over gevoelige kwestie en indien 
nodig (gezien gevoeligheid) vertrouwelijk informeren uitkomst met 
seniorenconvent.  

 
Reactie leden C. Vankan, T. Brune, C. Fulmer, C. Schrouff, K. Taci, J. Pluijmen 
en C. Jamin.  
 
Actualiseren pagina ‘projecten’ op gemeente website 
Het valt ons op dat de stand van zaken van meerdere projecten niet 
geactualiseerd wordt op de gemeentelijke website. Voorbeeld daarvan is o.a. 
het Polfermolen, Hotel Croix de Bourgogne met dependances en Boslust. 
Vraag is of de afdeling communicatie deze pagina met regelmatig kan 
actualiseren? Zo blijven inwoners ook up-to-date van de grotere projecten. 
Daarnaast vragen wij u deze pagina ook uit te breiden met enkele projecten die 
van groot belang zijn voor onze gemeente, enkele voorbeelden: 
➢ Kansenkaart wonen. 
➢ Ontwikkelingen voormalige basisschool Broekhem, Houthem en Vilt & 

voormalig Stella Maris College. 
➢ Medisch Centrum Valkenburg. 
➢ Groenbeleidsplan (+ uitvoeringsprogramma, waaronder de vergroening van 

enkele pleinen). 
 
Beantwoording burgemeester D. Prevoo inzake: 
• Gewenste update genoemde onderwerpen op website opnemen met 

afdeling communicatie. 
 

15. Sluiting. 
 

Rond 21.55 uur sluit de voorzitter de vergadering. Hij bedankt de deelnemers 
voor hun inbreng en wenst alle aanwezigen - en de mensen die deze 
vergadering via de livestream hebben gevolgd - een fijne avond. 
 

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Algemene Zaken en Middelen van 
maandag 22 januari 2024. 
 
 
Jos Pluijmen,      Jacques Blom, 
griffier       voorzitter 


